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Šéf Erste: V Česku ještě posílíme
Václav Lavička, Olga Skalková
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Podniky a trhy

* Andreas Treichl v rozhovoru pro HN chválí české bankovnictví * Česká spořitelna je nejziskovější částí rakouské skupiny

Šéf rakouské Erste Group Andreas Treichl si chce Českou spořitelnu dále hýčkat. Na loňském čistém zisku celé skupiny se
podílela dvěma pětinami, nejvíce ze všech dcer. »Naším cílem v Česku je další růst, a proto zde chceme otevírat další
pobočky,« poznamenává Treichl v exkluzivním rozhovoru pro HN.      
Česká spořitelna podle něj musí pozměnit svoji strategii. »Nyní je pro nás nejdůležitější nikoli to, abychom zvyšovali objem
poskytnutých úvěrů, nýbrž to, abychom se v krizi dokázali postarat o klienty. Chceme jim pomoci například při ztrátě
zaměstnání,« podotýká Treichl.
Spořitelna se proto chce ve velkém pustit do poradenství.
Podle něj je klíčové, aby klienti dobře rozuměli produktům, které si od banky koupí. I proto věří, že Češi letos začnou ve větší
míře bankám svěřovat své peníze.      
Skupina chce ale být obezřetnější v úvěrování - a to i v Česku. »Soustředíme se hlavně na klienty, které dobře známe,« tvrdí
Treichl.

V čele tuzemského trhu

Česká spořitelna se loni stala mezi tuzemskými bankami jedničkou podle výše čistého zisku (15,8 miliardy korun). Je rovněž
největší bankou podle počtu klientů (přes 5,3 milionu) i bilanční sumou přesahující 862 miliard korun - právě v tomto ohledu
donedávna »vládla« českému trhu ČSOB.      
Šéf Erste je přesvědčen, že je bankovnictví v regionu střední a východní Evropy, kde je skupina po italské UniCredit Group
dvojkou, v dobré kondici. A zvláště v Česku. Důkazem je podle něj i to, že poslední česká vláda (nyní v demisi) nemusela dát
na podporu zdejšího bankovního sektoru ani korunu.      
Treichl, který se ujal otěží v Erste v roce 1997, z tohoto úctyhodného, leč poněkud těžkopádného ústavu poměrně rychle
udělal »štiku« ve středoevropském

bankovním rybníku. Tak ho hodnotí prestižní časopis Euromoney.      
Erste Group nyní poskytuje služby 17,2 milionu klientů. »Jádro« jejího podnikáni kromě Rakouska představují Česko,
Slovensko, Maďarsko, Chorvatsko a Rumunsko. Pronikla také do Srbska a na Ukrajinu. V posledně uvedené zemi ale byla
nucena expanzi kvůli krizi pozastavit. »Naše aktivity na Ukrajině naštěstí nejsou nijak rozsáhlé,« říká Treichl. I kvůli potížím na
Ukrajině ale Erste Group nyní potřebuje nový kapitál za 2,7 miliardy eur. Z toho by měly 1,9 miliardy vynést tzv. podílové cenné
papíry (po tisíci eurech kus), poskytující právo na dividendu. Ústav kromě toho letos v lednu vydal tříleté dluhopisy celkem za
1,5 miliardy eur, za jejichž splacení ručí rakouský stát.      
Přesto Treichl sebevědomě tvrdí: »Z krize vyjdeme jako vítěz.«

»Jen« s pevným platem

Šestapadesátiletý bankéř je podle listu Die Presse už řadu let nejlépe placeným rakouským manažerem stojícím v čele firmy,
s jejímiž akciemi se veřejně obchoduje. V roce 2007 si přišel na 4,42 milionu eur. Za loňský rok, kdy krize srazila čistý zisk
Erste zhruba o polovinu, dostal podle listu Die Presse jenom pevný plat 1,2 milionu eur. Všichni šéfové velkých rakouských
bank se zřekli bonusů za rok 2008.
Nynější krize podle něj zásadně změní světové bankovnictví nikoli na příští tři roky, ale na padesát a více let. »Banky budou
muset mít více vlastního kapitálu a budou mnohem obezřetnější v úvěrování. To ale také znamená, že jejich zisky budou nižší
než v předchozích letech,« je p ř e s v ě d č e n Treichl.
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